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Výstava U Váhy 
Škola v přírodě zpravidla změní žákům výuku      
a společně strávený čas v příjemný zážitek.
Výstava výkresů a výrobků našich žáků, která
vznikla po samotném návratu, je tak jejím
zrcadlem.

Spolek pro obnovu venkova
Umělecká soutěž Namaluj si venkov s tématy
Život na statku, Procházka po lese a Vesnická
řemesla je v plném proudu. Výkresy žáků, jež
byly do této soutěže vybrány komisí učitelek      
1. stupně, byly odeslány a úspěšně do této
republikové soutěže zařazeny. Přejeme našim
nadějným umělcům mnoho štěstí v umístění. 

Výzva: Pěšky do školy
V rámci Dne Země jsme uspořádali výzvu chodit
do školy pěšky, či jakkoliv jinak bez použití
motorových vozidel. Úspěšní plnitelé dostaly
placku a dobrotu za odměnu.

Výuka plavání 3. třídy
Naše škola podporuje žáky v rozvoji plavecké
gramotnosti, která je zaměřena na zvládnutí
plaveckých dovedností směřující k celoživotnímu
využívání. Výuka probíhá v plaveckém bazénu   
v Čelakovicích pod vedením zkušených
instruktorů. Plavecká gramotnost je podporována
u všech žáků, tedy i u handicapovaných jedinců.

Okénko koordinátora EVVO 
EVVO je zkratkou pro environmentální vzdělávání      
a osvětu. Úkolem koordinátora je organizovat akce
prohlubující znalosti žáků v dané oblasti včetně
praktických zkušeností. V 2. pololetí díky této činnosti
probíhaly přednášky v 7. ročnících o globálních
změnách klimatu. 6. ročníky byly na přednášce Dana
Bárty o vážkách a ekologii a v týdnu 22. - 26. 4. jsme
přijali výzvu chodit do školy pěšky, či jinak, hlavně bez
použití motorových vozidel. 
V květnu nás čeká týdenní sběr papíru, jehož výtěžek
bude připsán na účet KRPŠ. V červnu bude
následovat program s lesníky o lese jako ekosystému
i hospodářskému prostoru pro 6. ročníky a 26. 6.
proběhne projektový den 2. stupně v Klánovickém
lese k příležitosti mezinárodního Dne Země, který byl
kvůli nevhodnému počasí takto přesunut.

Jaroslava Pivoňková, koordinátorka EVVO

Celoškolní projekty

1. stupeň

Prvňáci a druháci v ZOS Jirny
Zemědělská obchodní společnost Šestajovice – Jirny byla v průběhu měsíce
dubna další mezistanicí v rozvoji našich žáků ve vzdělávání v oblasti
přírodovědných věd. Žáci se zúčastnili komentované prohlídky stájí
hospodářských zvířat či si prohlédli historickou a zemědělskou techniku.

Mgr. Markéta Svobodová, učitelka 1. stupně

Škola v přírodě - 3.B, 1.B (1.C)
Je neděle a začíná škola v přírodě. U školy čeká paní učitelka se spolužáky.
Když přijel autobus naložili jsme zavazadla, zamávali rodičům a hurá 
za dobrodružstvím. Cíl naší cesty byl penzion Slunečno, kde vše začalo. 
Prvňáci a třeťačky lenošili na lavicích a třeťáci vyndavali zavazadla. 

Zápis do 1. tříd
Významnou událostí v životě rodiny je zapsání dítěte do 1. třídy. Vstup do ZŠ,
tj.zahájení povinné školní docházky, je opřen o dva podstatné aspekty - školní
zralost a připravenost. Dne 16. 4. 2024 se v naší ZŠ Šestajovice uskutečnil
samotný zápis budoucích prvňáčků. Děti při vstupu přivítaly milé paní
vychovatelky a paní učitelky 1. stupně, které budoucí prvňáčky doprovázely
pohádkovou cestou do míst, kde zápisy probíhaly. Děti během této slavnostní
chvíle zpívaly, recitovaly básničky, poznávaly barvy, geometrické tvary 
a především ukazovaly vše, co již umí. Po uskutečnění zápisu si odnášely 
i drobné dárečky, které pro ně žáci 1.stupně vyrobili.

Mgr. Markéta Svobodová, učitelka 1. stupně 

Malá etiketa - divadlo HP
Pravidelná návštěva divadla v Horních Počernicích je pro naše žáky a paní
učitelky zárukou spokojenosti. Paní Jana Rychterová, známá česká
písničkářka, se snažila v pořadu Malá etiketa přiblížit žákům základy
společenského chování důvtipným způsobem. Pádností tohoto představení
byl vliv aktivní činnosti samotných žáků směřující k posílení vhodného
vystupování ve společnosti druhých. Věříme, že tyto programy budou mít 
na žáky důležitý a významný účinek v jejich osobnostním rozvoji 
v pospolitosti.

Mgr. Markéta Svobodová, učitelka 1. stupně

Odpoledne jsme se seznámili se skřítkem Dobšínkem, který nám prozradil, co
nás bude čekat. V pondělí jsme šli na rozhlednu Čížovka, která ale byla
zavřená. V úterý nás skřítek Dobšínek poslal na hrad Kost, večer jsme opékali
buřty. Nechyběla ani bojovka s diskotékou. Poslední den jsme zabalili. A pak
nás čekal poklad s odměnou. Zamávat a hurá domů. Přivezl jsem si spoustu
zážitků a těším se na příště.

Dominik Mika, žák 3.B 

Aprílový běh
16. 4. 2024 se v Praze na Židovských pecích konal tradiční Aprílový běh,
který přinesl naší škole nejen radost, ale i významné úspěchy. Několik našich
talentovaných žáků si odneslo zářivé medaile, což přispělo k celkově
vynikajícímu umístění naší školy na předních příčkách v závodě.  
Avšak Aprílový běh nebyl jen o sportovních výkonech. Byla to také příležitost
pro projevení solidarity a pomoci druhým. Součástí akce byla dobrovolná
sbírka pro "Kuře, Pomozte dětem", která podporuje ty děti, jež nemají
možnost se plně věnovat sportu z důvodu sociálních či ekonomických. Je
potěšující vidět, že naše škola nejen oslavuje úspěchy v soutěžích, ale také 



D
ru

ži
na

Družina naruby
V dubnu probíhal v družině projekt DRUŽINA NARUBY. Každá
vychovatelka navštívila se svým připraveným programem všechna
oddělení. Někde se tvořilo, kreslilo, s jinou paní vychovatelkou děti
sportovaly nebo jen hrály známé i méně známé deskové hry. Také
jsme si povídaly o pohádkách, některé děti si vybraly pohádku,
kterou pak zahrály nebo jen převyprávěly, na závěr je čekal
pohádkový kvíz. Cílem tohoto projektu bylo, aby se vychovatelky 
i děti vzájemně lépe poznaly.

Drahomíra Beranová, vychovatelka 

2. stupeň

Sedmé ročníky na golfu 
V březnu žáci a žákyně 7. tříd navštívili místní
Green Golf indoor studio. Navázali jsme tak na
listopadové návštěvy 8. a 9. ročníků.
Cílem této aktivity Petra Horáčka, společně        
s vedením školy za podpory vedení obce bylo
představit Green Golf indoor studio a v rámci
výuky tělesné výchovy rozšířit povědomí o golfu
u nás v Šestajovicích.
 Všichni přítomní měli možnost si vyzkoušet
držení hole, odpálení míčku a dozvědět se
základní informace o golfu samotném.
informace o golfu samotném. Takto vznikla nová
spolupráce, kterou může každý využít ke svému
dalšímu sportování. Za všechny, kteří měli tuto
možnost se zdarma účastnit této akce děkuji.
Bc. Veronika Dobiášová, učitelka 1. a 2. stupně

Workshop thajského boxu 
V rámci rozšiřování povědomí o různých typech sportu
mezi žáky 6. ročníku 12. 4. 2024 na hodinu tělesné
výchovy přijeli 4 trenéři. Učili nás základy thajského
boxu. Ptali se, jaké sporty děláme, dále nás učili
správný postoj. Všichni trenéři na nás byli hodní
a trpělivě nám vše ukazovali a vysvětlovali. Poté jsme
se rozdělili do 4 skupin, kde jsme se zaměřili 
na správnou techniku boxování. Také jsme hráli mini
hru. Výherci získali poukaz na 2 lekce zdarma. Bylo to
pro nás velmi užitečné a moc jsme si to všichni užili.
Děkujeme všem čtyřem trenérům pod vedením
Alexandry Hruškové alias Sani.  

S. Kovben, E. Jirková, žákyně 6. A

Vážky a ekologie 
Ve středu 24. 4. jsme s 6. ročníky absolvovali přednášku zpěváka a vášnivého
entomologa Dana Bárty o vážkách a ekologii v klánovické Besedě. Jeho
komplexní vhled do problematiky byl ohromný. Na jednom živočišném řádu byl
schopný vysvětlit neuvěřitelné množství problematik týkajících se aktuálního
stavu přírody a krajiny. Ukazoval, na jaké prostředí mohou být vážky vázané 
a jak mohou stejné podmínky jako např. mineralizovaná tekoucí voda bez ryb
s vysokým obsahem živin vypadat zcela odlišně - vybetonovaná stoka / mělký
potůček v horské pastvě dobytka. Představoval lokality, které dlouhodobě
sleduje v jejich proměnách napříč roky a jak se to propsalo na druhové
skladbě vážek. Komentoval i celkový pokles druhů vážek v ČR i jejich
druhovou proměnu vlivem změny klimatu a snižování diverzity prostředí.
Přednáška byla velkou inspirací a objektivním vhledem do světa vážek.

Jaroslava Pivoňková, učitelka 2. stupně

Okresní kolo ve vybíjené
Dne 15. 4. 2024 se v Čelákovicích konalo velkolepé
okresní kolo ve vybíjené. Naše školní družstvo
složené z žáků a žákyň pátých tříd se v tomto
epickém sportovním souboji mnoha škol umístilo na
fantastickém 2. místě z celkových 12. Napětí              
a očekávání vyplňovalo vzduch, zatímco hráči se        
s vervou vrhali do každého zápasu. Emoce byly
vypjaté, když jsme se blížili k rozhodujícím momentům
utkání. Jen těsně nám utekl postup do krajského kola,
což v nás zanechalo smíšené pocity, ale byli jsme
šťastní a vděčni za krásné 2. místo. Byl to především
den, který nám připomněl důležitost týmové práce,
vytrvalosti, sportovního ducha fair play a hesla: Není
důležité vyhrát, ale zúčastnit se.

Bc. Veronika Dobiášová, učitelka 1. a 2. stupně

Projekt Den Země v 1.A a 1.B
I když tradičně svátek naší planety připadá na 22. 4.,
v podání prvňáčků se uskutečnil o den později a byl
ve znamení několika aktivit s cílem ukázat, proč se
máme chovat zodpovědně k přírodě.
Program doplnila videa Michala Nesvadby                  
s ukázkami, jak třídit správně odpad. O dobrou náladu
se postarala píseň Popeláři od Míši Růžičkové.
Žáci dopolední výuku ukončili poznáním, že Zemi
může prospívat každý z nás každý den. Stačí se jen
trochu zamyslet nad svým jednáním a změnit věci tak,
aby neškodily, ale pomáhaly.

PhDr. Jana Kadavá, třídní učitelka 1.B

Večer pod Lucernou 
„Nevzdám se té lípy, protože je mým dědictvím po dědu a pradědu,“ ozývalo
se 22. dubna 2024 na jevišti Divadla v Dlouhé. Mlynář odhodlaně bránil svá
práva, kněžna majestátně plula mezi pitvořícími se postavičkami shrbených
slouhů a učitelský mládenec žehral na bídné podmínky ve školství. Jiráskův
svět se jevil v důmyslných stínohrách a komické momenty nápaditě
zinscenované v podobě loutkohry ani v nejmenším nerušily mocné kouzlo
skryté v Jiráskově hře. Možná nebyla pro každého diváka srozumitelná a plně
uchopitelná, ale dotek tajemna pocítil ten večer snad každý.
Toto pohádkové představení zakončilo sedmou divadelní sezónu na naší
škole. Letos se členy Klubu mladého diváka stalo neuvěřitelných 61 žáků,
tedy více než polovina všech žáků 8. a 9. tříd. Potřebuje tato statistika
podrobnější komentář? Sama je nejlepším důkazem priorit, které si v naší
pedagogické činnosti stanovujeme. Je snadné podléhat líbivým, leč
krátkozrakým moderním trendům, podbízet se povrchnímu vkusu většiny 
a rezignovat na těžko dosažitelné cíle. Přesto v nás stále zůstává touha
probouzet v mladých duších zaprášené ideály, kultivovat jejich estetické
vnímání a bojovat s větrnými mlýny konzumu a komfortu. A tak si i já říkám
spolu s Mlynářem: „Nevzdám se té lípy!“ A již nyní se těším na další divadelní
sezónu. Poděkování patří mým skvělým kolegyním – Aleně Zachariášové 
a Marii Jindřichové.

Jiřina Herelová, učitelka 2. stupně

Bc. Veronika Dobiášová, učitelka 1. a 2. stupně 

aktivně přispívá k podpoře těch, kteří potřebují pomoc.
Inspirovali jsme se SK Jeseniova, jež Aprílový běh
organizovala a zapojili jsme se do Peříčkového týdnu,
ve kterém proběhne příští rok podobná akce pod
záštitou naší školy.


